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GPD Pocket 3（1195G7 / N6000） 
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[中文] GPD Pocket 3 问答 

Q1：如何调节设备的 TDP 功耗？ 

A1：很简单，通过 BIOS 调节即可，具体操作是： 

1、按电源键开机，同时按住 Fn+Del 键进入 BIOS 

2、选择 Setting 签页 

3、单击 Configuration TDP Boot Mode，在弹出的选择框中，有 Nominal、Down 

和 Up 三挡 TDP 供选择，其中： 

⚫ Down：为节能模式（12W） 

⚫ Nominal：为普通模式（15W） 

⚫ UP：为高性能模式（20W） 

4、选择后，按 Fn+F4 键保存，重启生效。（关于 BIOS 界面，请参考下图） 

 

 

 

请注意： 

Pocket 3（N6000 处理器）版本，不支持三档功耗调节，仅支持 6~10W 功耗调节。 

Q2：如何开启或关闭键盘背光灯？ 

A1：操作非常简单，当开机后，按下 Fn + Space 组合键，就可以启用键

盘背光灯，再次按下组合键就可以关闭。 

 

请注意： 

键盘背光灯开启 30 秒后，自动熄灭。 

Q3：如何开启或关闭风扇？ 

A1：Pocket 3 不能彻底关闭风扇，但增加了风扇静音功能。当开机后，风扇默认开启，并且根据温度自动调

节风扇转速，如想静音，只需按下“Fn+=”组合键，就会进入静音模式，此时风扇在超低速选准。 

 

Q4：如何卸载和安装 RS-232 / KVM 模块？ 

A1：Pocket 3 默认标配 USB A 模块，如您购买了 RS-232 或 KVM 模块，那么安装过程也非常简单： 

第一步：用 2.5mm 口径十字螺丝刀，卸下 USB A 模块的两个螺丝，并拔出 USB A 模块 

 

第二步：插入 RS-232 或 KVM 模块，插到底。注意插入的方向，主板的一面在下方。 

 

第三步，用之前的两个螺丝锁紧。 
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Q5：如何开启相机？ 

A1：在桌面左下角的搜索框，输入“相机”，即可打开相机。 

 

Q6：如何通过 KVM 模块，控制另一台设备？ 

A1：要用 KVM 模块控制另一台设备，需要受控端设备有 HDMI / VGA 和 USB A/C 接口。 

下面以确认受控端设备 TCP/IP 配置信息为例（受控端设备开机状态下）： 

第一步：用 HDMI Type A 或 VGA to HDMI（如果受控端只有 VGA 口）线连接 KVM 和受控端设备。 

 

第二步：用双公口 USB C 或 USB C to A（如果受控端只有 USB A 口）线连接 K,VM 和受控端设备。 

 

第三步：在桌面左下角的搜索框，输入“相机”，打开相机。 

 

第四步：点击相机界面左侧的切换图标，切换到受控端设备界面。此时，Pocket 3 自带的键盘和鼠标只对受控端设备有效。（如需对本机有效，需要拔掉双公口 USB C 或 U

SB C to A 线） 
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第五步：在受控端开启命令行，输入：ipcpnfig /all，这样就可以看到受控端的 TCP/IP 配置信息。 

 

请注意： 

1、鉴于相机功能过于简单，GPD Pocket 3 同时内置了自主开发的采集受控端设备画面的 GPD HDMI IN 工具，原理同相机。 

2、用 obs studio 直播工具（https://obsproject.com/zh-cn/download），也能起到同样效果。 

Q7：我的系统坏掉了，又不懂重装系统，如何实现“一键还原”？ 

A4：“一键还原”是可以的，具体操作如下： 

第一步：关闭设备，按“电源键”开机的同时，按住“Fn+F7”键，机器进入下图界面： 

第二步：点击“开始”即可还原到出厂系统，点击“退出”即可退出还原功能。还原过程如下图所示，需要等待 15 分钟左右，完成后，会自动重启进入系统。 

    

请注意： 

⚫ 还原时，必须保持电量在 50%以上，或者插入充电器下进行，电量低于 50%将无法还原。 

⚫ 系统还原会清空 C 盘所有数据，请提前备份好重要问文件。还原界面支持触屏和鼠标操作。 
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[Englis] GPD Pocket 3 Q&A 

Q1: How to adjust the TDP power consumption of the device? 

A1: It is very easy, you can adjust it through the BIOS. The specific operations are: 

1. Press the power button to boot, and hold down the Fn+Del key at the same t

ime to enter the BIOS. 

2. Select Setting tab. 

3. Click "Configuration TDP Boot Mode", in the pop-up selection box, there are "

Nominal", "Down" and "Up" three block TDP to choose from, 

⚫ Down: Energy saving mode (12W) 

⚫ Nominal: Normal mode (15W) 

⚫ UP: High performance mode (20W) 

4. After selection, press Fn+F4 to save and restart to take effect. (For the BIOS in

terface, please refer to the figure below)  

 

Please note:  

The Pocket 3 (N6000 processor) only supports 6-10W power adjustment, but the three-stage power adjustment is not supported. 

Q2: How to turn on or off the keyboard backlight?  

A1: The operation is rather simple: when your computer has been tur

ned on, press Fn+Space to turn on the keyboard backlight, and press 

the hotkey again to turn it off.  

Please note: 

The keyboard backlight turns off automatically after 30 seconds. 

Q3: How to turn on or off the fan? 

A1: For Pocket 3, the fan cannot be completely turned off. However, a Mute function is provided. When

 your computer is turned on, the fan will start working by default and automatically adjust its rotational 

speed according to the current temperature. If you want to go the Mute mode, press “Fn+=” and the f

an will rotate at a ultra low speed. 

Q4: How to install and remove the RS-232/KVM module?  

A1: Pocket 3 is fitted with the USB A module by default. If you have bought the RS-232 or KVM module, you can follow the following simple procedures to install it:  

Step 1: Use a 2.5mm hex driver to remove the two screws of the USB A module and unplug it.  

 

Step 2: Insert the RS-232 or KVM module until it is firmly seated. Please pay attention to the direction of the insertion - the motherboard should be in the lower 

side.  
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Step 3: Fix the module tight with the two screws. 

 

Q5: How to turn on the camera?  

A1: Enter “camera” on the search box at the lower left corner of the desktop to turn on the camera.  

 

Q6: How to control another device using the KVM module?  

A1: To control another device using the KVM module, the device to be controlled should have a HDMI/VGA and USB A/C interface.  

The following is an example of confirming the TCP/IP configuration information of the device to be controlled (under powered-on state):   

Step 1: Use a HDMI Type A or VGA-to-HDMI cable (when the device to be controlled has a VGA interface only) to connect the KVM to the device to be controll

ed.  

 

Step 2: Use a male-to-male USB or C-to-A USB cable (when the device to be controlled has a USB A interface only) to connect the KVM to the device to be co

ntrolled. 

 

Step 3: Enter “camera” on the search box at the lower left corner of the desktop to turn on the camera. 
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Step 4: Click the Switch icon on the camera interface to switch to the interface of the device to be controlled. At this point, the keyboard and mouse of the Pock

et 3 are only effective for the device to be controlled. (To make resume their control over Pocket 3, you need to unplug the male-to-male USB C or C-to-A U

SB cable).  

 

Step 5: Enable the command line at the device to be controlled and enter “ipcpnfig /all”, then you will see the TCP/IP configuration information of the device to b

e controlled.  

 

Please note: 

1. Given the simple features of the camera, the GPD Pocket 3 also has a built-in, in-house developed GPD HDMI IN tool capable of collecting the images of the 

device to be controlled, which works in the same principle of the camera.  

2. The obs studio livestreaming tool (https://obsproject.com/zh-cn/download) also offers the same function. 

Q7: When my WIN Max system is broken, I don`t know how to re-install system, how can I implement  the "one key 

recovery" ? 

A4: "one key recovery" is available, you can follow the steps below: 

Step 1st: turn off the device, press the "power key" while booting, press and hold the "Tab" key, the machine enters the interface shown in right picture (you can 

also press the "F7" or "F12" key, select "UEFI OS" in the quick boot interface, Or press the "DEL" key to enter the BIOS, in the "Boot" tab, select the first boot 

as "UEFI OS"): 

Step 2nd: Click "Start" to recovery the factory system, click "Exit" to exit the function. The restoration process is shown in the figure below.You need to wait for ab

out 15 minutes. After the completion, it will restart and enter the system automatically. 

    

Cautions: 
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⚫ When recovering, the power must be kept above 50%, or plugged into the charger, the power below 50% will not be able to recovery. 

⚫ The system recovery will clear all data on the C drive. Please back up important files in advance. The recovery interface supports touch screen and mouse

 operations. 
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[日本語] GPD Pocket 3 質疑応答 

Q1：設備の TDP 電力消費量の調整方法 

A1： BIOS から調整可能、方法は： 

1、電源ボタンを押して、起動の瞬間で Fn+Del を押して BIOS に入る 

2、Setting を選択 

3、Configuration TDP Boot Mode をクリックして、出たメニューで Nominal、Dow

n と Up ３つの TDP 選択肢がでる： 

⚫ Down：省エネモード（12W） 

⚫ Nominal：普通モード（15W） 

⚫ UP：高性能モード（20W） 

4、選択して，Fn+F4 をクリックして保存，再起動してから完了。（BIOS 画面ショッ

トをご参考ください。） 

 

ご注意 

Pocket 3（N6000 プロセッサー）機種は消費電力の 3 段階調整を対応しません。6~10W の消費電力調節しか対応できません。 

Q2：キーボードのバックライトを消す方法は？ 

A1：操作方法は簡単です。パワーオンの状態で、Fn + Spaceの組み合わ

せキーを押してバックライトを点灯できます。もう一度組み合わせキー

を押すと、バックライトをオフにできます。 

ご注意 

キーボードのバックライトは 30 秒後に自動的にオフになります。 

Q3：ファンをオン・オフにする方法は？ 

A1：Pocket 3 はファンを徹底的にオフにできませんが、ファンのミュート機能を持っています。ファンは

パワーオン時起動し、温度に合わせて自動的に回転数を調整できます。ミュートにしたい場合、「Fn+=」の

組み合わせキーを押して設定できます。この場合ファンは超低速で回転します。 

Q4：RS-232 / KVM モジュールを取り付け・取り外しする方法は？ 

A1：Pocket 3 は USB A モジュールを標準として搭載しています。RS-232 または KVM モジュールを購入した場合、次の手順に従って簡単に取り付けることができます。 

ステップ１：軸径 2.5mm のプラスドライバーを使って、USB A モジュールを固定する二つのネジを取り外し、USB A モジュールを抜け出します。 

 

ステップ 2：RS-232 または KVM モジュールを奥まで差し込みます。マザーボードのある一面が下に向くように注意してください。 
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ステップ 3：先ほど取り外した 2 個のネジで固定します。 

 

Q5：カメラを起動する方法は？ 

A1：デスクトップの左下にある検索欄に「カメラ」と入力すればカメラを起動できます。 

 

Q6：KVM モジュールで別の機器を制御する方法は？ 

A1：KVM モジュールで別の機器を制御するには、制御される側が HDMI / VGA と USB A/C インターフェースを持っている必要があります。 

今から制御される側の TCP/IP 配置情報の確認を例にして説明します（制御される機器は起動状態）： 

ステップ１：HDMI Type A または VGA to HDMI（制御される機器が VGA ポートしかない場合）ケーブルで KVM と制御される機器を接続します。 

 

ステップ 2：2 ポート USB C または USB C to A（制御される機器が USB A ポートしかない場合）ケーブルで K,VM と制御される機器を接続します。 

 

ステップ 3：デスクトップの左下にある検索欄に「カメラ」と入力してカメラを起動します。 
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ステップ 4：カメラ画面の左側にある切替アイコンをクリックして制御される機器の画面に切り替えます。この時、Pocket 3 附属のキーボードとマウスは制御される機

器に対してのみ効きます。（制御側機器にも効く必要がある場合、2 ポート USB C または USB C to A ケーブルを抜く必要があります） 

 

ステップ 5：制御される機器のコマンドプロンプト画面で「ipcpnfig /all」と入力すれば、制御される側の TCP/IP 配置情報をチェックできます。 

 

ご注意： 

1、カメラ機能が非常に簡単ですので、GPD Pocket 3 は自主開発した、制御される機器の画面を記録できる GPD HDMI IN ツールを内蔵しています。その原理はカメラ

と同じです。 

2、obs studio ライブ配信ツール（https://obsproject.com/zh-cn/download）を使うと、同じ効果が得られます。 

Q7：システムが壊れる時、リカバリー資料持ってない場合、初期化方法ありますか？ 

A4：できます、方法は： 

① ．電源をオフにして、再起動する、ロゴでる瞬間「Tab キー」を連続押し、下図の画面に入る（もしくは F7 や F12 キーを連続押し、出る画面で UEFI OS を選択、

または DEL キーを連続押し BIOS に入って Boot に UEFI OS を選択）： 

② ：開始ボタンをクリック、自動的にリカバリー開始、15 分くらいかかる、終わったら自動的に再起動してから完了。終了ボタンをクリック、リカバリー状態を終了

できる。 

    

注意： 

⚫ リカバリーの時、電量は 50％以上もしくは充電器を接続してる場合に行ってください。 

⚫ 初期化はデータの消去が伴うございます。初期化する前にあらかじめデータのバックアップを取得ください。 
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GPD WIN Max（1035G7）/ GPD WIN Max 2021（1195G7） 
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[中文] GPD WIN Max 2021 问答 

 

Q1：如何调节设备的 TDP 功耗？ 

A1：很简单，通过 BIOS 调节即可，具体操作是： 

1、按电源键开机，同时按住 Fn+Del 键进入 BIOS 

2、选择 Setting 签页 

3、单击 Configuration TDP Boot Mode，在弹出的选择框中，有 Nominal、Down 和 Up 

三挡 TDP 供选择，其中： 

⚫ Down：为节能模式（15W） 

⚫ Nominal：为普通模式（20W） 

⚫ UP：为高性能模式（25W） 

4、选择后，按 F4 键保存，重启生效。（关于 BIOS 界面，请参考下图） 

Q2：当手柄切换回键盘模式后，手柄的各个按键都具有哪些键盘功能？ 

A2：WIN Max 手柄切换回键盘后，大部分按键实现了鼠标键和上下左右键功能，具体请参考下面

说明： 

 

1、End 键 2、鼠标滚轮上 3、Home 键 4、鼠标滚轮下 

5、WASD 键，下按为空格键 6、移动光标，下按是回车键 7、左方向键 8、上方向键 

9、右方向键 10、下方向键 11、鼠标右键 12、鼠标加速键 

13、鼠标左键 14、鼠标中键   

Q3：WIN Max 的双风扇，噪音较大，是否可以将风扇关闭？ 

A3：是可以的。为了规避风扇噪音，我们已将 WIN Max 的大写指示灯，改为风扇“静音模式”指示灯。 

1、在新的键盘上，F 键丝印一个风扇 logo； 

2、开启“静音模式”的快捷键为：Fn+F 键。 

3、开启“静音模式”后，白灯闪烁，闪烁周期为 1s，其中：亮 0.5s，灭 0.5s。 

4、开启“静音模式”后，当温度在 50℃以下时，第一个风扇保持 30%的转速不变，当 50℃以上时，两个风扇均保持 30%

转速不变。 

5、进入 S3（S3 是 STR：Suspend to RAM = 休眠后系统挂起到内存）状态后，白灯熄灭，退出 S3 状态，白灯依然闪

烁，保持进入 S3 前的状态。 

6、当重启系统，或关闭系统后重开机，“静音模式”消失，如需开启，需再次按快捷。 

7、另外，大小写状态提示，由 GPD 官方研发的系统优化软件提供支持。 

Q4：我的系统坏掉了，又不懂重装系统，如何实现“一键还原”？ 

A4：“一键还原”是可以的，具体操作如下： 

第一步：关闭设备，按“电源键”开机的同时，按住“Tab”键，机器进入下图界面（也可以按“F7”或“F12”键，在快捷引导界面选择“UEFI OS”，或按“DEL”键进入 BIOS，在“Boot”
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签页中，选择第一引导为“UEFI OS”）： 

第二步：点击“开始”即可还原到出厂系统，点击“退出”即可退出还原功能。还原过程如下图所示，需要等待 15 分钟左右，完成后，会自动重启进入系统。 

    

请注意： 

⚫ 还原时，必须保持电量在 50%以上，或者插入充电器下进行，电量低于 50%将无法还原。 

⚫ 系统还原会清空 C 盘所有数据，请提前备份好重要问文件。还原界面支持触屏和鼠标操作。 
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[Englis] GPD WIN Max Q&A 

Q1: How to adjust the TDP power consumption of the device? 

A1: It is very easy, you can adjust it through the BIOS. The specific operations are: 

1. Press the power button to boot, and hold down the Fn+Del key at the same time to 

enter the BIOS. 

2. Select Setting tab. 

3. Click "Configuration TDP Boot Mode", in the pop-up selection box, there are "Nominal

", "Down" and "Up" three block TDP to choose from, 

⚫ Down: Energy saving mode (15W) 

⚫ Nominal: Normal mode (20W) 

⚫ UP: High performance mode (25W) 

4. After selection, press F4 to save and restart to take effect. (For the BIOS interface, ple

ase refer to the figure below)  

Q2: When the controller switches back to keyboard & mouse mod

e, what functions does each key of the controller will have? 

A2: After the WIN Max controller is switched back to the keyboard, most of the keys realize the functions of the mouse button and the up, down, left and right functi

on buttons. 

    

1. End key 2. Mouse wheel up  3. Home key 4. Mouse wheel down  

5. WASD key, space bar when press down 6. Move the cursor, Enter key when press down 7. Left direction key 8. up direction key  

9. right direction key 10. down direction key 11. Right click key 12. Mouse accelerator 

13. Left click key 14. Middle mouse key   

Q3: The dual fans of WIN Max are noisy. Can the fans be turned off? 

A3: Yes, it can be turned off. In order to avoid fan noise, we have changed the capital   indicator of WIN Max to the fan "silent mode" indicator. 

1. On the new keyboard, the F key screen prints a fan logo. 

2. The shortcut key for turning on "silent mode" is: Fn+F key.  

3. After the "silent mode" is turned on, the white light flashes with a flashing period of 1s, including: 0.5s on an

d 0.5s off. 

4. After turning on the "silent mode", when the temperature is below 50 ℃, the first fan keeps the speed of 3

0% unchanged, when above 50 ℃, both fans keep the same speed of 30%. 

5. After entering the state of S3 (S3 is STR: Suspend to RAM = system suspends to memory after hibernation), 

the white light turns off, exits the S3 state, and the white light still flashes, keeping the state before entering 

S3. 

6. When the system is restarted or restarted after the system is turned off, the "silent mode" disappears. To turn it on , press  the shortcut again. 

7. In addition, the capitalization status prompt is supported by the system optimization software officially developed by GPD. 
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Q4: When my WIN Max system is broken, I don`t know how to re-install system, how can I implement  the "one key 

recovery" ? 

A4: "one key recovery" is available, you can follow the steps below: 

Step 1st: turn off the device, press the "power key" while booting, press and hold the "Tab" key, the machine enters the interface shown in right picture (you can 

also press the "F7" or "F12" key, select "UEFI OS" in the quick boot interface, Or press the "DEL" key to enter the BIOS, in the "Boot" tab, select the first boot 

as "UEFI OS"): 

Step 2nd: Click "Start" to recovery the factory system, click "Exit" to exit the function. The restoration process is shown in the figure below.You need to wait for ab

out 15 minutes. After the completion, it will restart and enter the system automatically. 

    

Cautions: 

⚫ When recovering, the power must be kept above 50%, or plugged into the charger, the power below 50% will not be able to recovery. 

⚫ The system recovery will clear all data on the C drive. Please back up important files in advance. The recovery interface supports touch screen and mouse

 operations. 
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[日本語] GPD WIN Max 質疑応答 

Q1：設備の TDP 電力消費量の調整方法 

A1： BIOS から調整可能、方法は： 

1、電源ボタンを押して、起動の瞬間で Fn+Del を押して BIOS に入る 

2、Setting を選択 

3、Configuration TDP Boot Mode をクリックして、出たメニューで Nominal、Down と Up 

３つの TDP 選択肢がでる： 

⚫ Down：省エネモード（15W） 

⚫ Nominal：普通モード（20W） 

⚫ UP：高性能モード（25W） 

4、選択して，F4 をクリックして保存，再起動してから完了。（BIOS 画面ショットをご参考く

ださい。） 

Q2：マウスモードに切り替えた場合、 ジョイスティックと十字キーなど

はどうなりますか？ 

A2：WIN Max マウスモードに切り替えた場合，ゲーム用ボタンはマウスボタンと方向キーになります、詳しいはしたの図をご参考ください。 

    

1、End キー 2、マウススクロールダウン 3、Home キー 4、マウススクロールアップ 

5、WASD キー，クリックしてスペースキー 6、マウス移動，クリックして Enter 7、左方向キー 8、上方向キー 

9、右方向キー 10、下方向キー 11、マウス右クリック 12、マウス加速キー 

13、マウス左クリック 14、マウス真中キー   

Q3：WIN Max のダブルファン，騒音がうるさい，ファンを OFF にすることは可能か？ 

A3：できます。騒音対策で WIN Max の Caps の指示ランプをファンの「静音モード」の指示ランプ に変更した。 

1、新しいキーボードで F キーの右上に「ファン」のロゴを追加印刷； 

2、Fn+F キーを押した場合、ファンの静音モードを ON になる 

3、静音モード ON の提示は白ランプを点滅することです、頻度は１秒（点 0.5s、滅 0.5s。 

4、静音モードの場合，温度は５０℃以下なら１つのファンの 30％のスビートで回転する、５０℃以上になると，両

方のファンとも 30%のスビートで回転する。 

5、S3 に入る（S3 は STR：Suspend to RAM = スリープ）状態になる，ランプが消える，S3 状態から出ると、白ラ

ンプは点滅する。 

6、再起動もしくは電源 OFF 再度起動の場合、静音モードはもう一度設定しないといけないです。 

7、なお、キャプスロック状態の提示は GPD 公式開発のシステム最適化ソフトからサポートする。 
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Q4：システムが壊れる時、リカバリー資料持ってない場合、初期化方法ありますか？ 

A4：できます、方法は： 

③ ．電源をオフにして、再起動する、ロゴでる瞬間「Tab キー」を連続押し、下図の画面に入る（もしくは F7 や F12 キーを連続押し、出る画面で UEFI OS を選択、

または DEL キーを連続押し BIOS に入って Boot に UEFI OS を選択）： 

④ ：開始ボタンをクリック、自動的にリカバリー開始、15 分くらいかかる、終わったら自動的に再起動してから完了。終了ボタンをクリック、リカバリー状態を終了

できる。 

    

注意： 

⚫ リカバリーの時、電量は 50％以上もしくは充電器を接続してる場合に行ってください。 

⚫ 初期化はデータの消去が伴うございます。初期化する前にあらかじめデータのバックアップを取得ください。 
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GPD WIN 3（1135G7 / 1165G7 / 1195G7） 
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[中文] GPD WIN 3 问答 

Q1：如何调节设备的 TDP 功耗？ 

A1：很简单，通过 BIOS 调节即可，具体操作是： 

1、按电源键开机，同时按住 Fn+Del 键进入 BIOS 

2、选择 Setting 签页 

3、单击 Configuration TDP Boot Mode，在弹出的选择框中，有 Nominal、Down 和 Up 三

挡 TDP 供选择，其中： 

⚫ Down：为节能模式（15W） 

⚫ Nominal：为普通模式（20W） 

⚫ UP：为高性能模式（25W） 

4、选择后，按 F4 键保存，重启生效。（关于 BIOS 界面，请参考下图） 

 

Q2：当手柄切换回键盘模式后，手柄的各个按键都具有哪些键盘功能？ 

A2：WIN 3 手柄切换回键盘后，大部分按键实现了鼠标键和上下左右键功能，具体请参考下面说明： 

 

1、End 键 2、鼠标滚轮上 

3、Home 键 4、鼠标滚轮下 

5、WASD 键，下按为空格键 6、移动光标，下按是回车键 

7、左方向键 8、上方向键 

9、右方向键 10、下方向键 

11、鼠标右键 12、鼠标加速键 

13、鼠标左键 14、鼠标中键 

 

Q3：我的系统坏掉了，又不懂重装系统，如何实现“一键还原”？ 

A3：“一键还原”是可以的，具体操作如下： 

第一步：关闭设备，按“电源键”开机的同时，按住“Tab”键，机器进入下图界面（也可以按“Fn+F7”或“Fn+F12”键，在快捷引导界面选择“UEFI OS”，或按“DEL”键进入 BIOS，

在“Boot”签页中，选择第一引导为“UEFI OS”）： 

第二步：点击“开始”即可还原到出厂系统，点击“退出”即可退出还原功能。还原过程如下图所示，需要等待 15 分钟左右，完成后，会自动重启进入系统。 

    

请注意： 

⚫ 还原时，必须保持电量在 50%以上，或者插入充电器下进行，电量低于 50%将无法还原。 

⚫ 系统还原会清空 C 盘所有数据，请提前备份好重要问文件。还原界面支持触屏和鼠标操作。 

Q4：WIN 3 的自定义背键如何设置？ 

A4：WIN 3 的背键自定义要通过桌面的 WinControls 设置，这个工具可以解决在某些场景下，需要一次快捷键操作的行为，而不需要滑盖通过键盘实现。下面简单介绍一下 Win
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Controls 功能的设置和应用场景： 

WIN 3 玩家都知道右图中背面的两个按键，这两个按键可以是空值（NC），也就是你按下没有任何输出。但 WIN3 出厂时背键的默认状态是 Esc 键以及 Ctrl + Alt + Del 

组合键。 

上图就是默认的组合键，先说一下组合键的逻辑，以右键为例：Ctrl + 0 + Alt + 0 + Del + 0 + NC 

其中： 

1、3、5、7 列，用于定义组合键的键值，但以键名呈现。在定义一组热键时，最多可以使用 4 个按键。 

2、4、6 列，用于定义延时（毫秒）只有 0 和 100 两种状态，如果 2、4、6 列都选定 100，就相当于按下 Ctrl 键，等待 100 毫秒再按下 Alt 按键，再等待 100 毫秒再按下 

Del 键，再等待 100 毫秒，再按下 7 列的按键。 

那么假如 2、4、6 列都选择 0，它的意思是同时按下 1、3、5、7 列的按键，没有延时。 

但通常定义一组热键是用不到 4 个键的，比如上图，左键的默认设置，只定义了 Esc 键。而 3 个 NC 键，就是空值或清空的意思，不需要定义为任何按键。 

    

注意： 

当键位为 NC 键时，表示空值。NC 是 Not Configured 的缩写。 

有人不喜欢默认的自定义键，该如何屏蔽呢？ 

只需点击右下角的“还原”，左键和右键就都变成了 NC 状态，如右图。这时，背面两个自定义键就全部失效了。 

但这里的设计并不人性化，应该分别对左键和右键做“还原”处理，否则你想还原左键而保留右键就又得设置一遍。 

 

如何修改为自己想要的组合键？ 

比如，游戏时快速切换当前窗口，通常会用 Alt + Tab 键。以设置左键为例，具体操作是： 

第一步：用鼠标或手指触屏的方式，将列 1 选中为焦点； 

  

第二步：在键盘按下 Alt 键，这时你会发现 1 列的按键已经变为 Alt 键； 

 

第三步：用鼠标或手指触屏的方式，将列 3 选中为焦点； 
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第四步：在键盘按下 Tab 键，这时你会发现 3 列的按键已经变为 Tab 键； 

 

第五步：点击右下角的“保存”，提示“保存成功”，就是设置完成了。 

 

好了，下面举例： 

假如我想用作弊器玩生化 3，以 WeMod 为例，左键定义为 F1、F2、F3、F4，右键定义为 F5、F6、F7、F8。 

在 WeMod 中搜索并找到生化 3 的作弊器，指定加载的游戏可执行 re.exe 并运行。当进入游戏后，就可以同时按下背面的自定义左键和右键，开启 F1~F8 的作弊功能，而不

需要 Alt + Tab 键切换到 WeMod 窗口，再费力地按键盘的 Fn+ F1~F8 。当然，如果再次按下自定义左键和右键，则 F1~F8 的作弊功能全部关闭。 

    

 “背键功能自定义”可以定义为手柄按键吗？ 

答案是当然可以！以街霸 5 为例，假如你使用的是春丽，将春丽的“追突拳”设置为组合键，如右图： 

那么，参考下图的街霸 5 对应关系表。 

 

就可以将自定义左键，设置为如图的关系：十字左键+Y 键。 

 

最后，关于“背键功能自定义”，总结一下： 

1、自定义键，无论左、右，都可以定义单个键盘按键或单个手柄按键； 
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2、当定义一组键盘或手柄的组合键时，最多只能使用 4 个按键。 

WinControls 的“手柄键鼠模式按键自定义”设置 

那么除了“背键功能自定义”，WinControls 还有一个“手柄键鼠模式自定义”，这又是做什么的？其实就是将

不支持手柄，只能用键盘玩的游戏，通过映射方式，将键盘的按键映射到手柄的按键上，使手柄也能控制这

类游戏。它的设置同“背键功能自定义”的设置一样！ 

 

另外，“手柄键鼠模式按键自定义”还支持定义鼠标滚轮（MS_UP 为上滚，MS_DN 为下滚）。这在默认设置

中，分别对应的是手柄十字键的上下键。 

关于“手柄键鼠模式按键自定义”，总结一下： 

1、手柄可以定义键盘的按键，只能映射单个按键； 

2、鼠标滚轮可以定义到手柄的按键上； 

3、4 个肩键不参与定义键盘按键； 

4、摇杆下压时不能定义键盘按键。 
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[English] GPD WIN 3 Q&A 

Q1: How to adjust the TDP power consumption of the device? 

A1: It is very easy, you can adjust it through the BIOS. The specific operations are: 

1. Press the power button to boot, and hold down the Fn+Del key at the same time

 to enter the BIOS. 

2. Select Setting tab. 

3. Click "Configuration TDP Boot Mode", in the pop-up selection box, there are "No

minal", "Down" and "Up" three block TDP to choose from, 

⚫ Down: Energy saving mode (15W) 

⚫ Nominal: Normal mode (20W) 

⚫ UP: High performance mode (25W) 

4. After selection, press F4 to save and restart to take effect. (For the BIOS interface, 

please refer to the figure below)  

 

 

Q2: When the controller switches back to keyboard & mouse mode, what functions does each key of the controller wil

l have? 

A2: After the WIN 3 controller is switched back to the keyboard, most of the keys realize the functions of the mouse button and the up, down, left and right function 

buttons.  

 

1. End key 8. up direction key  

2. Mouse wheel up  9. right direction key 

3. Home key 10. down direction key 

4. Mouse wheel down  11. Right click key 

5. WASD key, space bar when press down 12. Mouse accelerator 

6. Move the cursor, Enter key when press down 13. Left click key 

7. Left direction key 14. Middle mouse key 

 

Q3: When my WIN 3 system is broken, I don`t know how to re-install system, how can I implement  the "one key rec

overy" ? 

A4: "one key recovery" is available, you can follow the steps below: 

Step 1st: turn off the device, press the "power key" while booting, press and hold the "Tab" key, the machine enters the interface shown in right picture (you can 

also press the "Fn+F7" or "Fn+F12" key, select "UEFI OS" in the quick boot interface, Or press the "DEL" key to enter the BIOS, in the "Boot" tab, select the first

 boot as "UEFI OS"): 

Step 2nd: Click "Start" to recovery the factory system, click "Exit" to exit the function. The restoration process is shown in the figure below. You need to wait for a

bout 15 minutes. After the completion, it will restart and enter the system automatically. 
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Cautions: 

⚫ When recovering, the power must be kept above 50%, or plugged into the charger, the power below 50% will not be able to recovery. 

⚫ The system recovery will clear all data on the C drive. Please back up important files in advance. The recovery interface supports touch screen and mouse

 operations. 

Q4： How to set back custom keys of WIN 3? 

A4： You can set back custom keys of WIN 3 with WinControls. Under certain scenarios, you can use the shortcut key by this tool, without sliding the cover for the k

eyboard. The settings and application scenarios of WinControls are briefly introduced as below: 

All WIN 3 players definitely know two back keys in the right Figure. They can be NC. That is to say, there is not any output when you press them. By default, the ba

ck keys are the “Esc” key and the “Ctrl + Alt + Del” combination key. 

The above Figure shows the default combination key. We talk about the logic of the combination key firstly. For example, the logic of right key is “Ctrl + 0 + Alt + 0 

+ Del + 0 + NC”. 

Where:  

Columns 1, 3, 5 & 7 are used for defining the value of the combination key and indicated with key name. When defining a group of hot keys, you can use 4 keys at

 most. 

Columns 2, 4 & 6 are used for defining two time delay (0 and 100 milliseconds) conditions. If “100” is selected for Column 2, 4 & 6, it means to press “Ctrl”, “Alt”, “D

el” and the key button in Column 7 respectively with a time interval of 100 milliseconds. 

If “0” is selected for Column 2, 4 & 6, it means to press key buttons in Columns 1, 3, 5 & 7 simultaneously, without time delay. 

Generally, less than 4 keys can be used for defining a group of hot keys. For example, in the above Figure, only “Esc” is defined by default. Three “NC” keys indicate 

“Null” or “Clear” and do not have to be defined as any key. 

    

Notes: 

When a key is “NC”, it means “Null”. NC is the abbreviation of "Not Configured". 

How to shield default custom key? 

You can click “Return” at the lower right corner only to change the state of the left key and right key i

nto “NC”, as shown in the right Figure. At this time, two custom keys at the back are invalid. 

The design here is not user-friendly. “Return” operation shall be made for the left and right key respecti

vely, otherwise, you have to set it again if you want to return the left key and retain the right key.  

 

How to set the desired combination key? 

For example, you usually switch the current window by the “Alt + Tab” key when playing games. For example, when setting the left key, you can: 

Step 1: Select Column 1 as the focus by mouse or touch; 
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Step 2: Press the “Alt” key on the keyboard. You can see that the key in Column 1 is set into the “Alt” key. 

 

Step 3: Select Column 3 as the focus by mouse or touch; 

 

Step 4: Press the “Tab” key on the keyboard. You can see that the key in Column 3 is set into the “Tab” key. 

 

Step 5: Click “Save” at the lower right corner to complete the setting. 

 

For example: 

If you want to play “Resident Evil 3” with a cheat maker, for example, then the left key can be defined as F1, F2, F3 & F4 and the right key can be defined as F5, F

6, F7 & F8 in WeMod. 
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You can search and find the cheat maker of “Resident Evil 3” in WeMod, designate to execute “re.exe” in the loaded game. In the game, you can press the left and ri

ght custom key at the back simultaneously and enable the cheating function of the “F1 to F8” key, which can avoid switching to the WeMod window by the “Alt + Ta

b” key and pressing “Fn + F1~F8” key on the keyboard. Definitely, you can press the left and right custom keys again to disable the cheating function of the “F1 to F

8” key. 

    

Can custom keys at the back be defined as handle keys? 

Definitely! For example, if you use the figure “Chun Li” in “Streat Fighter V”, then you can set her “追突拳” as a

 combination key, as shown in the right Figure. 

You can refer to its related relationship in the Figure as below: 

 

Then you can set the left custom key as the relationship “left cross key +Y key” as shown in the F

igure. 

 

Finally, the functions of custom keys at the back are summarized as below: 

1. The left or right custom key can be used for defining a single key on the keyboard or handle. 

2. Only 4 keys can be used at most when defining a group of combination keys on the keyboard 

or handle. 

Setting of “mouse model customization” in WinControls 

In addition to “back button customization”, WinControls also has a “mouse model customizati

on” function. It can map key buttons on the keyboard to handle and enable users to control 

games that support the keyboard only by handle. With the same setting method, you can ref

er to “back custom keys” to set this function. 

In addition, the “mouse model customization” function also supports defining the mouse whee

l. MS_UP indicates up rolling, MS_DN indicates down rolling. By default, they correspond to th

e up and down cross key in the handle. 

Summary for “mouse model customization” function 

1. You can define key buttons on the keyboard and map a single key button only by handle; 

2. You can define the mouse wheel by key buttons in the handle; 

3. You cannot use four shoulder keys to define key buttons on the keyboard; 

4. When pressing the rocker, you cannot define key buttons on the keyboard. 
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[日本語] GPD WIN 3 質疑応答 

Q1：設備の TDP 電力消費量の調整方法 

A1： BIOS から調整可能、方法は： 

1、電源ボタンを押して、起動の瞬間で Fn+Del を押して BIOS に入る 

2、Setting を選択 

3、Configuration TDP Boot Mode をクリックして、出たメニューで Nominal、Down 

と Up ３つの TDP 選択肢がでる： 

⚫ Down：省エネモード（15W） 

⚫ Nominal：普通モード（20W） 

⚫ UP：高性能モード（25W） 

4、選択して，F4 をクリックして保存，再起動してから完了。（BIOS 画面ショットをご

参考ください。） 

 

Q2：マウスモードに切り替えた場合、 ジョイスティックと十字キーなどはどうなりますか？ 

A2：WIN 3 マウスモードに切り替えた場合，ゲーム用ボタンはマウスボタンと方向キーになります、詳しいはしたの図をご参考ください。 

1、End キー 2、マウススクロールダウン 

3、Home キー 4、マウススクロールアップ 

5、WASD キー，クリックしてスペースキー 6、マウス移動，クリックして Enter 

7、左方向キー 8、上方向キー 

9、右方向キー 10、下方向キー 

11、マウス右クリック 12、マウス加速キー 

13、マウス左クリック 14、マウス真中キー 

Q3：システムが壊れる時、リカバリー資料持ってない場合、初期化方法ありますか？ 

A3：できます、方法は： 

．電源をオフにして、再起動する、ロゴでる瞬間「Tab キー」を連続押し、下図の画面に入る（もしくは Fn+F7 や Fn+F12 キーを連続押し、出る画面で UEFI OS を選

択、または DEL キーを連続押し BIOS に入って Boot に UEFI OS を選択）： 

⑤ ．開始ボタンをクリック、自動的にリカバリー開始、15 分くらいかかる、終わったら自動的に再起動してから完了。終了ボタンをクリック、リカバリー状態を終了

できる。 

    

注意： 

⚫ リカバリーの時、電量は 50％以上もしくは充電器を接続してる場合に行ってください。 

⚫ 初期化はデータの消去が伴うございます。初期化する前にあらかじめデータのバックアップを取得ください。 
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Q4：WIN 3 の背面ボタンのカスタマイズはどうやって設定しますか？ 

A4：WIN 3 の背面ボタンのカスタマイズは、デスクトップ上の WinControls で設定できます。このツールで、1 回のみ必要なショートキーの割り当てを、キーボードを介せ

ずに実現できます。以下で WinControls の機能設定と応用シーンを簡単に紹介します。 

WIN 3 のプレイヤーはみんな右図の二つの背面ボタンが知っていると思います。この二つのボタンは空白値（NC）であるとき、押下されても何も動作がありません。しか

し、WIN3 の工場出荷時設定上、背面ボタンの初期状態は Esc キーと Ctrl + Alt + Del キーの組み合わせです。 

上図は初期設定のキーの組み合わせです。まずキーの組み合わせのロジックを説明します。右ボタンの Ctrl + 0 + Alt + 0 + Del + 0 + NC を例にすると、 

この中で、 

1、3、5、7 列は、組み合わせキーの値を割り当てますが、キー名で示します。ホットキーを割り当てるとき、最大 4 つのキーを使用できます。 

2、4、6 列は、ディレイ（ミリ秒）を設定します。0 と 100 の 2 状態しかありません。2、4、6 列が全て 100 とすると、Ctrl キーが押下されたと同様な状態です。100 ミリ

秒後に Alt キーを押して、更に 100 ミリ秒後に Del キー、更に 100 ミリ秒後に 7 列のキーを押します。 

2、4、6 列が全て 0 とすると、ディレイなしに 1、3、5、7 列のキーが同時に押下されたような効果です。 

しかし、一般的にはホットキーを割り当てるには 4 つのキーも使うことがありません。例えば、上図では、左ボタンの初期設定として Esc キーのみ割り当てました。三つの

 NC キーは空白値又はクリアを示し、ほかのキーに割り当てる必要がありません。 

    

ご注意： 

キーマッピングが NC である場合、空白値と示します。NC 是「Not Configured」的缩写。 

初期設定が気に入らない場合、どうやって無効化しますか？ 

右下の「復元」ボタンを押すと、左ボタンと右ボタンは右図のとおり NC 状態になります。これで二つの背面ボタンが無効になります。 

しかし、ここはちょっとユーザーの目線に合わせたデザインではないと思います。本当なら左ボタンと右ボタンをそれぞれ「復元」対応できるようにすべきです。これでは

右ボタンをそのままにして左ボタンを復元したい場合、設定が面倒くさくなります。 

 

キーの組み合わせをどうやって変更しますか？ 

ゲーム中にウィンドウを切り替えたい場合、Alt + Tab キーをよく使います。左ボタンの設定を例にすると、具体的な操作手順は次のとおりです。 

手順 1：マウスで、又は画面をタッチして、列 1 にフォーカスを当てます。 
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手順 2：キーボードの Alt キーを押すと、 1 列のキーが Alt キーに変わります。 

 

手順 3：マウスで、又は画面をタッチして、列 3 にフォーカスを当てます。 

 

 

手順 4：キーボードの Tab キーを押すと、3 列のキーが Tab キーに変わります。 

 

手順 5：右下の「保存」を押して、「保存成功」というメッセージが表示され、設定完了とします。 

 

次に例をあげて説明します。 

チートツールを使って「バイオハザード RE:3」をプレイしたい場合、WeMod を例に、左ボタンを F1、F2、F3、F4 に、右ボタンを F5、F6、F7、F8 に割り当てたいときの操

作方法は次のとおりです。 

WeMod の中で「バイオハザード RE:3 」のチートツールを検索し、ロードするゲームを選んで re.exe を実行します。ゲーム起動後、背面の左ボタンと右ボタンを同時に押

して、 F1~F8 のチート機能を使えます。 Alt + Tab キーで WeMod ウィンドウに切り替えてからキーボードの Fn+ F1~F8 を押す必要がなくなります。もちろん、左ボタ

ンと右ボタンを再度押すと、 F1~F8 のチート機能が全てオフになります。 
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「背面ボタン機能のカスタマイズ」でゲームパッドのボタンをマップできますか？ 

答えはもちろんです！『ストリートファイターV』を例にすると、右図のとおり「春麗」の「追突拳」をキーの組み

合わせに設定してみます。 

下図の『ストリートファイターV』のマッピング表を見てください。 

 

カスタマイズの左ボタンを下図のとおり、十字ボタンの左ボタン+Y ボタンに設定できます。 

 

最後に、「背面ボタン機能のカスタマイズ」をまとめてみると、次のとおりになります。 

1、カスタマイズボタンの左ボタンも右ボタンも、キーボードの単体キー又はゲームパッドの単体ボタンに設

定できます。 

2、キーボード又はゲームパッドのキーの組み合わせを設定するとき、最大で 4 つのキーを使用できます。 

WinControls の「ゲームパッドのキーボード・マウスマッピング」設定 

「背面ボタン機能のカスタマイズ」のほか、WinControls には「ゲームパッドのキーボード・マウスマ

ッピング」機能があります。これはどんな機能かというと、ゲームパッドを対応しない、キーボード

のみでプレイできるゲームの場合、キーボードのキーをゲームパッドにマップすることで、ゲームパ

ッドでゲームプレイできるようにする機能です。その設定方法は「背面ボタン機能のカスタマイズ」

と同じです！ 

また、「ゲームパッドのキーボード・マウスマッピング」はマウスホイール（MS_UP は上へスクロー

ル、MS_DN は下へスクロール）のマッピングにも対応します。初期設定ではそれぞれゲームパッドの

十字ボタンの上下ボタンにマップしています。 

「ゲームパッドのキーボード・マウスマッピング」をまとめてみると、次のとおりになります。 

1、ゲームパッドは、キーボードの単体キーをマップできます。 

2、マウスホイールボタンはゲームパッドのボタンにマップできます。 

3、4 つのショルダーボタンはキーボードキーのマッピングに使えません。 

4、スティックが倒された時、キーボードキーのマッピングができません。 
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